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1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde 

3. Økonomi 

Regnskab for 3. kvartal 2019 

Budget 2021 – delvist lukket punkt 

4. Eventuel udvidelse af solcelleanlæg 

5. Driftsaftale med Næstved Kirkegårde 

6. Orientering om driften 

7. Eventuelt  

 

 

 

 

 

 

 

Bestyrelsesmedlemmer:    Mødt  Suppleanter:      Mødt 

Leo Andersen X    

Vibeke Beierholm X    

Anne Rosendal  X        

Hanna Bjerregaard X    

Erik Brochmann X           

Niels Nielsen X    

Jørgen Houengaard X    

Tom Olsen – referent  X    
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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referatet blev godkendt. 

 

3. Økonomi 

Regnskab for 3. kvartal 2019 

Leo gennemgik det udsendte regnskab. Poster med væsentlige afvigelser blev 

diskuteret og forklaret. Regnskabet blev herefter taget til efterretning.  

I 4. kvartal forventes køb af anlæg kun at omfatte et mindre beløb til udskiftning 

af it-materiel. Da der er brugt mange penge på reparation af bilerne i 2019, er det 

besluttet at udskyde indkøb af ny rustvogn til 2020, hvor det forventes, at 2 biler 

bliver udskiftet.  

 

Budget 2021 

Da antallet af kremeringer i 2019 er faldet væsentligt og forventes at blive ca. 

8.100, mod de ca. 8.400 i 2018, besluttede bestyrelsen at der skal budgetteres 

med 8.000 kremeringer i budget 2021. 

Resten af dette punkt er lukket.  

 

4. Eventuel udvidelse af solcelleanlæg 

Bestyrelsen ønsker at forholde sig til den miljømæssige side af Fælleskrematoriets 

drift. Tom har løbende orienteret om, at der bør være fokus på, hvilken energi de 

fremtidige ovne skal benytte og i det hele taget de miljømæssige aspekter i driften. 

Ovne opvarmet med el har været kendt i mange år, og der kommer til stadighed nye 

produkter på markedet. I Schweitz og Østrig har man mange års erfaring med elovne 

– dog med en anden ovnkonstruktion end den, man benytter i de nordiske lande. I 

Norden benyttes ovne med flad bund, mens man andre steder i Europa benytter 

etageovne. Tom forklarede om forskellen og de etiske aspekter i de to modeller.  

Hvis man forestiller sig at Fælleskrematoriet – når det bliver aktuelt efter 10 – 15 års 

drift med de nuværende ovne – installerer elovne, vil der være behov for en større 

strømforsyning end man har i dag. Fælleskrematoriet får allerede en del af elbehovet 

dækket via det solcelleanlæg, der er installeret på Fælleskrematoriets tag. Hvis man 
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forestiller sig, at resten af Fælleskrematoriets grund ud mod Ringvejen forsynes med 

solpaneler, vil selvforsyningen blive betydelig større. Viser denne forsyning sig ikke 

stor nok til driften af elektriske ovne, kunne man forestille sig, at Fælleskrematoriet 

tilkøber jord til at etablere et større solcelle-anlæg. Pt. udbyder Ringsted Kommune 

jord meget tæt på Fælleskrematoriet.  

Med baggrund i disse perspektiver bad bestyrelsen Tom starte en forundersøgelse for 

at få klarlagt behovet for el til drift af ovne, samt hvor stort et areal der skal bruges 

til et solcelleanlæg for at kunne være næsten selvforsynende. Tom vil tage kontakt til 

ovnleverandører, solcellekonsulenter og Ringsted Kommune.  

 

5. Driftsaftale med Næstved Kirkegårde 

Fælleskrematoriets administrative opgaver er hen over årene blevet mere og mere 

automatiske ved blandt andet indførelse af den elektroniske dødsanmeldelse og 

optimering af det it-system, som bruges i Fælleskrematoriet. 

Derfor har den væsentligste del af administrationen – som en forsøgsordning – været 

overført til administrationen ved Næstved Kirkegårde. Det var Toms anbefaling, at 

opgaven blev lagt i Næstved, da Tom kendte en administrativ medarbejder der, som 

havde de nødvendige kvalifikationer til at kunne løse opgaven.  

 

Oplæg til permanent aftale var udsendt til bestyrelsen inden mødet. Oplægget blev 

kommenteret indholdsmæssigt og sprogligt. Det er vigtigt at aftalen indeholder den 

samlede udgift til både krematorieadministration og regnskabsmæssig assistance, 

ligesom aftalen bør indeholde et afsnit om løbende stillingtagen til aftalen for begge 

parter, f.eks. hvert 3. år. 

 

På interessentskabsmødet i 2018 blev orienteret om, at aftalen er etableret. Når der 

nu indgås en længere aftale, bør interessenterne igen orienteres om ordningen og om, 

hvorfor Næstved Kirkegårde er valgt. 

 

Aftalen tilrettes med de kommentarer og rettelser der blev fremført, hvorefter Tom 

underskriver for Fælleskrematoriet og kirkegårdslederen i Næstved underskriver for 

Næstved Kirkegårde.  

 

6. Orientering om driften  

Tom fortalte, at ukendte gerningsmænd en aften i efteråret har benyttet 

Fælleskrematoriets parkeringsplads til dumpning af asbestaffald. Affaldet er bortkørt 

på Fælleskrematoriets regning. Opstår en lignende sag, vil der blive opsat 

videoovervågning for at undgå gentagelser. 

 

Fælleskrematoriets beslutning om ikke længere at sende urner med posten er taget til 

efterretning af Fælleskrematoriets samarbejdspartnere (bedemændene). 

 

Da krematoriet i Hillerød har haft nogle omstruktureringsudfordringer, har 

Fælleskrematoriet i en kort periode aflastet dem ved at udføre nogle kremeringer i 

Ringsted.  
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Nogle særdeles strømslugende pendler i ovnhallen er under udskiftning. 

Investeringen i nye LED pendler tjenes hjem over 3 ½ år. Hver af de 14 pendler er 

pt. udstyret med 150 W pærer, som det desværre ikke har været muligt at udskifte 

med LED-pærer. I de nye pendler sidder en 38 W LED-pære i hver. 

 

Med baggrund i en konkret sag, hvor et bedemandsfirma over en længere periode 

ikke har betalt udestående fakturaer til tiden, er der indført individuel betalings- og 

adgangsforhold for det pågældende firma. Firmaet skal fremover betale kontant eller 

på MobilePay, og er velkommen i Fælleskrematoriet i den normale åbningstid. 

Bestyrelsen bifaldt tiltaget, som bør være gældende fremover i eventuelt lignende 

sager. 

 

7. Eventuelt 

Intet. 
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